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Protokół nr 1/2024 
z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji   

Rady Gminy Mszana z dnia 22.08.2024 r. 
 
Posiedzenie odbyło się w dniu 22.08.2024 r., w sali posiedzeń Urzędu Gminy w 
Mszanie, w godzinach 14.30 – 15.20. 
W posiedzeniu wzięło udział 6 z 6 członków Komisji, obrady były prawomocne. 
Obecni: 

1. Wawrzyczny Ewa – Przewodnicząca Komisji 
2. Cieślik Marta – Członek Komisji 
3. Kruczek Barbara – Członek Komisji 
4. Marek Łucjan – Członek Komisji 
5. Mura Ilona – Członek Komisji 
6. Rduch Krzysztof – Członek Komisji. 

W posiedzeniu uczestniczyli również: Radny niebędący członkiem komisji  oraz 
pracownicy merytoryczni Urzędu Gminy Mszana. Listy obecności stanowią 
załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 

Pkt. 1 
Posiedzenie otworzyła i poprowadziła Przewodnicząca Komisji, Pani Ewa 
Wawrzyczny. Na wstępie powitała obecnych i przedstawiła porządek 
posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Analiza petycji do Rady Gminy Mszana o podjęcie uchwały w sprawie 

wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 
inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochrony 
zwierząt i innych ustaw powiązanych tematycznie. 

3. Wybór wiceprzewodniczącego Komisji. 
4. Zakończenie posiedzenia. 

Pkt. 2 
Prowadząca obrady poinformowała, iż 11 lipca 2024 roku wpłynęła mailem do 
Rady Gminy UCHWAŁA NR III/20/2024 RADY GMINY BARGŁÓW KOŚCIELNY w 
sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 
inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustawy o ochrony zwierząt i 
innych ustaw powiązanych tematycznie. 
W treści uchwały Rada Gminy Bargłów Kościelny wystąpiła z petycją do innych 
gmin o podjęcie tożsamej uchwały. Petycja stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Celem petycji jest zmiana przepisów m.in. ustawy o ochronie zwierząt 
polegająca na:  
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1) wprowadzeniu ustawowego obowiązku znakowania zwierząt właścicielskich - 
psów wraz z utworzeniem jednej ogólnopolskiej bazy oznakowanych zwierząt 
domowych;  
2) wprowadzeniu ustawowego obowiązku sterylizacji/kastracji zwierząt, z 
wyłączeniem hodowli rejestrowanych;  
3) wprowadzeniu powszechnego podatku od posiadania zwierząt domowych - 
psów. 
 
Prowadząca obrady podała, że zgodnie z art. 2 ust. 3 ustawy z dnia 11 lipca 
2014 r. o petycjach, przedmiotem petycji może być żądanie, w szczególności, 
zmiany przepisów prawa, podjęcia rozstrzygnięcia lub innego działania w 
sprawie dotyczącej podmiotu wnoszącego petycję, życia zbiorowego lub 
wartości wymagających szczególnej ochrony w imię dobra wspólnego, 
mieszczących się w zakresie zadań i kompetencji adresata petycji.  
 

Głos zabierali: 

• Informacje o zasadach i kosztach ponoszonych przez gminę na odławianie 
bezpańskich zwierząt i ich pobyt w schroniskach przedstawiła Pani Iwona 
Cofalik, insp. w Referacie Gospodarki Komunalnej i Funduszy Zewnętrznych. 
Opieka nad bezdomnymi zwierzętami należy do zadań własnych gminy,  w 
jej zakres wchodzi odławianie bezdomnych zwierząt. Koszt odłowienia 1 
bezpańskiego psa to kwota 378 zł brutto. Łączny koszt, jaki gmina poniosła z 
tego tytułu w 2023 roku wyniósł 3.000 zł, a w roku bieżącym do chwili 
obecnej 4.200 zł. Gmina pokrywa również koszt pobytu zwierzęcia w 
schronisku. W roku 2023 łączny koszt z tego tytułu wyniósł 4.860 zł, w roku 
bieżącym już 3.500 zł. Jeśli właściciel zwierzęcia zostanie ustalony, gmina 
obciąża go fakturą za poniesione koszty. W Gminie Mszana obowiązuje 
opłata od posiadania psa. Jej wysokość jest co roku ustalana uchwałą Rady 
Gminy. Nabywając psa właściciel jest zobowiązany do zgłoszenia go w 
Urzędzie Gminy lub u sołtysa i uiszczenia opłaty do maja każdego roku. 
Rolnicy posiadający maksymalnie dwa psy są zwolnieni z opłaty, natomiast 
ci, którzy posiadają więcej niż dwa psy, są zobligowani do ponoszenia opłaty 
za każdego kolejnego psa.  

• Pani Iwona Cofalik poinformowała o szacunkowych kosztach chipowania 
psów i kotów – to koszt od 17 do 120 zł. Chipowanie jest proste, bezbolesne 
dla zwierzęcia i nie stanowi wielkiej ingerencji w jego organizm.  Informacje 
z chipa trafiają do ogólnopolskiej bazy. Po złapaniu bezpańskiego psa, na 
podstawie informacji z chipa można bardzo szybko odnaleźć właściciela. 
Koszt kastracji wynosi od 250 zł do 900 zł, natomiast sterylizacji od 300 do 
1200 zł – zależnie od gatunku i wielkości zwierzęcia. 
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• Przewodnicząca Komisji Ewa Wawrzyczny zwróciła uwagę, że są to duże 
koszty, które po wprowadzeniu obligatoryjnego nakazu kastracji lub 
sterylizacji spowodują duże obciążenie finansowe dla właścicieli. Konieczne 
byłoby rozpatrzenie, czy gmina mogłaby udzielać dotacji na taki cel.  

• Radna Barbara Kruczek zwróciła uwagę, że kastracja lub sterylizacja nie 
powinna być wprowadzana jako obowiązkowa, bo może mieć niekorzystny 
wpływ na zwierzęta. Powinna to być decyzja właściciela.  

• Niebędący członkiem Komisji Radny Piotr Gonsior wyraził opinię, że 
wprowadzenie ustawowego obowiązku chipowania psów wraz z 
utworzeniem jednej ogólnopolskiej bazy oznakowanych zwierząt domowych 
to dobry kierunek, ponieważ wprowadzi to większy porządek i da lepsze 
narzędzia gminom. Również wprowadzenie powszechnego podatku od 
posiadania psów jest dobrym rozwiązaniem. Natomiast wprowadzenie 
ustawowego obowiązku sterylizacji/kastracji zwierząt jest nie do przyjęcia, 
gdyż zabiegi te stanowią dużą ingerencję w organizm zwierzęcia, a zapis o 
wyłączeniu hodowli rejestrowanych służy wyłącznie interesom tych hodowli 
i zwiększaniu przez nie zysków. Ze względu na te zapisy nie należy 
uwzględnić petycji. Warto się natomiast zastanowić nad wystąpieniem przez 
Radę Gminy z petycją w sprawie wprowadzenia obowiązku chipowania i 
obowiązkowego podatku od posiadania psów, co poprawi realizację przez 
gminy zadania własnego, jakim jest obowiązek opieki nad bezdomnymi 
zwierzętami. 

 
Po przeanalizowaniu treści petycji i zawartych w niej postulatów Komisja 
zawnioskowała do Rady Gminy o uznanie petycji w powyższej treści za 
niezasługującą na uwzględnienie.  
Przewodnicząca poddała wniosek pod głosowanie. Głosowało 6 Radnych. Było 
6 głosów „za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Wniosek wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia petycji stanowi załącznik nr 5 do 
protokołu. 
 
Jednocześnie Komisja wskazuje, że zasadne jest skierowanie przez Radę Gminy 
petycji do Sejmu RP, której celem będzie zmiana przepisów m.in. ustawy o 
ochronie zwierząt polegająca na:  
1) wprowadzeniu ustawowego obowiązku znakowania zwierząt właścicielskich - 
psów wraz z utworzeniem jednej ogólnopolskiej bazy oznakowanych zwierząt 
domowych;  
2) wprowadzeniu powszechnego podatku od posiadania zwierząt domowych - 
psów. 
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Pkt. 3 

Prowadząca obrady poinformowała, że zgodnie ze Statutem Gminy 
wiceprzewodniczącego Komisji wybierają członkowie komisji na pierwszym 
posiedzeniu. 
Zgłoszono kandydatury: 

− Krzysztof Rduch – wyraził zgodę 

− Barbara Kruczek – nie wyraziła zgody. 
Prowadząca obrady poddała pod głosowanie kandydaturę Pana Krzysztofa 
Rduch na wiceprzewodniczącego Komisji. Głosowało 6 Radnych. Było 6 głosów 
„za”, 0 głosów „przeciw” i 0 głosów „wstrzymujących się”. 
Wiceprzewodniczącym Komisji został wybrany Radny Krzysztof Rduch. 

Pkt. 4 

Na tym posiedzenie zakończono. 
 
Podpisy członków Komisji :         

/-/ Wawrzyczny Ewa – Przewodnicząca Komisji 
/-/ Rduch Krzysztof – Wiceprzewodniczący Komisji  
/-/ Cieślik Marta – Członek Komisji 
/-/ Kruczek Barbara – Członek Komisji 
/-/ Marek Łucjan – Członek Komisji 
/-/ Mura Ilona – Członek Komisji 

 


